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PROTOKÓŁ nr XIII//2016  

z przebiegu XIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

odbytej w dniu 31 maja 2016 r. w godz. od 14.30 do 17:00 

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie 

 

W obradach uczestniczyli: 
 

Radni Rady Miejskiej Żerkowa: 14 radnych na ogólny stan 15 radnych - zg. z  listą obecności/  

zał. 1. 

Radna Marzena Boruta – nieobecna (usprawiedliwiona) 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. sołtysi Gminy Żerków  - zg. z  listą obecności/ zał. 2 

2. Jacek Jędraszczyk   - burmistrz Miasta i Gminy Żerków 

3. Bronisława Rogacka    - skarbnik Gminy Żerków, 

4. Michał Surma    - sekretarz Gminy, 

5. Zbigniew Kużdżał   - członek Zarządu Powiatu Jarocińskiego 

6. Mariusz Stolecki   - radny Rady Powiatu Jarocińskiego 

7. Teresa Szablewska   - pracownik Urzędu 

8. Elżbieta Kupś    - pracownik Urzędu  

9. Sławomir Waszak   - informatyk Urzędu 

10. Przedstawiciele mediów:  -  „Gazeta Jarocińska” – Lidia Sokowicz;  

-   Życie Jarocina - Hieronim Czaplicki  

 

Porządek obrad XIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z zaproszeniem przesłano radnym pocztą  

w dniu  24 maja 2016 r.  

 

Punkt 1 – Otwarcie obrad sesji. 

Zgodnie z § 31 Statutu Gminy Żerków, przewodnicząca Rady Miejskiej Żerkowa pani Barbara Urbańska  

o godz. 14:30 otworzyła XIII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. Powitała wszystkich obecnych na sali.  

 

Punkt 2 – Stwierdzenie prawomocności. 

Przewodnicząca na podstawie listy obecności stwierdziła, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji 

uczestniczy 14 radnych a zatem Rada jest władna podejmować prawomocne uchwały.  

 

Punkt 3 – Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca poinformowała, że Burmistrz złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projekt 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Komendzie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 

w Jarocinie, który będzie stanowił punk 7 podpunkt 10 porządku,  po czym przedstawiła rozszerzony 

porządek obrad o następującej treści:  

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

5. Interpelacje i zapytania radnych.   

6. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  XII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

7. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie:  

1) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego, 

2) przeznaczenia umorzonej części pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Poznaniu, 

3) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy 

w Rodzinie, 

4) udzielenia bonifikaty przy sprzedaży lokali mieszkalnych w Lubini Małej, 
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5) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, 

na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki takiej opłaty, 

6) wyrażenia zgody na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu pomocy finansowej na rok 2016, 

7) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 

8) wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2019, 

9) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na rok 2016. 

10) udzielenia pomocy finansowej Komendzie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Jarocinie.  

8. Odpowiedzi na zapytania radnych. 

9. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  

10.  Zamknięcie obrad sesji.   

Przewodnicząca poddała pod głosowanie prządek obrad, który został przyjęty jednogłośnie:  

14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali. 

/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu/. 

 

Punkt 4 – Przyjęcie protokołu z obrad XII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Protokół z XII sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”  w obecności 14 

radnych na sali obrad – bez odczytywania. 

Protokół z obrad XII sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 30 marca 2016 r. został wyłożony do 

wglądu  przed obradami XIII sesji i w biurze Rady Miejskiej. 

 

Punkt 5 – Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy program nagradzający dzieci za postępy w nauce będzie  

w tym roku realizowany w postaci karnetów – wstęp na basen. Zaproponował rozszerzenie tego 

programu o grupę dzieci, młodzieży, która bierze aktywny udział w różnego rodzaju konkursach, 

olimpiadach uzyskując dobre wyniki, aby ich trud i wysiłek docenić. Jak również młodzież, która 

aktywnie funkcjonuje w dziedzinie sportu. Stwierdził, że w ubiegłym roku podczas wakacji był 

bardzo dobry program nauki pływania dla dzieci z klas I – III. Dużo dzieci z tego programu 

skorzystało. Zaproponował także, o ile jest to możliwe, aby  takim programem objąć dzieci z klas 

III Gimnazjum, ponieważ robiąc rozeznanie, to 30 % uczniów nie posiada umiejętności pływania.  

2. Radny Sebastian Nowaczyk złożył na ręce Przewodniczącej interpelację Klubu Radnych Aktywna 

Gmina w sprawie utworzenia projektu stypendialnego dla wybitnych i wyróżniających się 

uczniów ze szkół niepublicznych.  

3. Radna Ewa Marek-Skiba zastanawiała się czy stypendium, czy jakieś środki finansowe. Dzieci  

mają bardzo dużo osiągnięć i dlatego należy się zastanowić czy będziemy nagradzali laureatów 

etapu wojewódzkiego, powiatowego, czy gminnego.  

Radni uważali, że należy opracować regulamin w tym zakresie. 

Przewodnicząca podsumowując uważała, że karnety były trafnym rozwiązaniem, bo dzieci były 

bardziej zadowolone z karnetu na basen niż z otrzymanej książki. 

Radna Ewa Marek Skiba poinformowała, że są przygotowywane listy do programu „Chcę pływać”   

4. Radny Wojciech Raś zadał dwa pytania: 

1) zapytał Burmistrza o wyjazd zagraniczny do Hiszpanii? Na poprzedniej sesji przyjmowaliśmy 

kwotę na wyjazdy zagraniczne, teraz wiemy, że pan Burmistrz był w Hiszpanii. Wtedy pytając 

o jaki wyjazd chodzi, odpowiedzi nie było. Mam nadzieję, że wyjazd dla pana Burmistrza był 

owocny i coś w tym temacie nam ciekawego opowie.  

2) drugie pytanie dotyczyło umorzenia podatku od nieruchomości Spółdzielni Kółek Rolniczych 

w Żerkowie w wysokości 5 tys. zł. Od dłuższego czasu dyskutujemy o podwyżce śmieci, wody. 

Na dzisiaj mamy przygotowane projekty uchwał w tej sprawie. Na minionej sesji złożyłem 

interpelacje w sprawie udzielonych umorzeń podatku podmiotom MCT w Żerkowie i SKR- om 

w Żerkowie. Kwota umorzenia dla MCT jest dość wysoka, ale myślę, że czas na dyskusję  

o MCT przyjdzie później. Dziś chciałbym się skupić na SKR-ach, ponieważ umorzono im 

ponad 5 tys. zł podatku. W odpowiedzi na interpelację uzyskałem informację, że spółdzielnia, 

która z tego, co wiem, ogłosiła upadłość, zwróciła się do gminy z prośbą, że borykają się 

 z problemami finansowymi i podatek im umorzono. Doszły nas słuchy, chyba już wszyscy  
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o tym wiemy, że członkowie, udziałowcy, którzy dokonali sprzedaży majątku, część pieniędzy ze 

sprzedaży przeznaczyli na wyjazd na Litwę. Zrobili sobie wycieczkę. Dopłacili, z tego co wiem, 

bodajże po 40 złotych. Nie wiem jak mogło do tego dojść, że pan burmistrz umorzył podatek 

takiej jednostce, a oni zrobili sobie stypę po SKR-ach na Litwie i balowali sobie. Szanowni 

państwo to jest śmieszne, bo my analizujemy każdą kwotę, co jest potrzebne, a co nie oraz 

chcemy zaoszczędzać, a tu jedną łatwą decyzją takiemu podmiotowi umorzono podatek. Ja 

tego nie rozumiem. Chciałbym usłyszeć od pana burmistrza wyjaśnienie, jak mogło dojść do 

takiej sytuacji? Podkreślił, że nie podniesie ręki za żadną podwyżką, jeżeli umarza się podatek 

takiemu podmiotowi, który za chwilę przestaje istnieć. Radny stwierdził, że SKR-y zawsze 

były mu bliskie, ale prosi o wyciągnięcie konsekwencji bo nie powinno być takiej sytuacji, że 

umarza się podatek bo są trudności finansowe a teraz okazuje się, że  mają środki, za które 

wyjeżdżają za granicę.    

Przewodnicząca poprosiła Burmistrza o wyjaśnienie sprawy z uwagi na to, że w dalszej części obrad będą 

głosowania a radny zaznaczył, że nie będzie brał w nich udziału. 

Burmistrz wyjaśnił, że sytuacja spółdzielni była analizowana na bieżąco. Zastanawiano się czy przejąć 

całą masę upadłościową, czy urządzić tam zakład gospodarki komunalnej. Byliśmy na zebraniu walnym 

spółdzielni, na którym byli także przedstawiciele naszej Rady. Sytuacja przedstawiona wskazywała na to, 

że firma chyli się ku upadkowi. Wtedy kiedy wpłynął wniosek do Urzędu, nie było żadnego 

zainteresowania danym zakładem przez ewentualnych nabywców. W SKR-ch znajdował się sprzęt, który 

stanowił jakąś  wartość, ale nie był wystarczający na pokrycie wszystkich zobowiązań. Urząd też nie był 

zainteresowany spółdzielnią, ale rozważał taki fakt, że przejmie ją za kwotę nie wyższą niż 50 tys. zł. 

Dlatego, że przez środek  działki  jest służebność drogowa, która czyni ją mniej atrakcyjną. My 

wprowadzając swój sprzęt to bylibyśmy  niby u siebie, ale nie u siebie, bo każdy z właścicieli mógłby tam 

przejeżdżać. W tak dziwny sposób podzielono działki, które częściowo wcześniej sprzedano. Po fakcie 

umorzenia podatku znaleźli się kupcy nieruchomości jeden z Żerkowa drugi z Jarocina. Wykupiono 

nieruchomość za ok. 250 tys. zł. I być może likwidator, który tam był, zadysponował te środki. Ja nie 

wiem, czy udziałowcy tak zrobili, że reszta była z funduszu socjalnego. Burmistrz podkreślił, że  

w przypadku  gdyby nie znalazł się inwestor też byłyby straty. Jeśli stało się tak, że najpierw czyszczą 

konto, a potem wyjeżdżają, to mi ręce opadają do ziemi, ale to było po fakcie. Ja nie wiem czy pojechali  

z tych pieniędzy, które położył inwestor, czy z innych pieniędzy. Ponadto poinformował, że gmina czeka na 

ściągnięcie zaległości przez Komornika od SKR-ów za wodę i ścieki,  

Radny Wojciech Raś stwierdził, że Burmistrz zbyt szybko umorzył podatek od nieruchomości i był to 

błąd. Ja proszę o sprawdzenie po czasie, czy to nie jest to karalne, że osoby odpowiedzialne za 

zarządzanie tym, co pozostało, przedstawiły nam sytuację, że nie maja środków. Ja sobie czegoś takiego 

nie wyobrażam. A co my powiemy pozostałym przedsiębiorcom?   

Burmistrz wyjaśnił, że jeżeli są analizowane decyzje z ubiegłych latach o umorzeniach podatku to zawsze 

były brane przypadki bardzo szczególne. Argumenty przemawiające za takim rozwiązaniem są oceniane 

zgodnie z obowiązującymi przepisami. Ja nie wiem, czy ich zamysły były takie od samego początku, czy 

nie, ale kto nam teraz na to pytanie odpowie? Jest nowy prywatny właściciel z podpisanym  aktem 

notarialnym i korespondencja się wróci a roszczenia samorządów rozpatrywane są w ostatniej kolejności. 

Radny Wojciech Raś zwrócił się z prośbą o analizę stanu prawnego czy można jeszcze coś zrobić z tą 

sprawą? 

Burmistrz odpowiedział, że analiza będzie zrobiona, ale faktem jest, że majątek SKR-ów został 

sprzedany. Kupiony przez prywatnych inwestorów, którzy mają jakiś pomysł na wykorzystanie tego terenu.  

Radna Ewa Marek-Skiba uważała, że kolega radny miał dużo racji, bo można było zgodnie z ordynacją 

podatkową zaległość rozłożyć na raty, ponieważ był majątek ruchomy, który mogli sprzedać a nie od razu 

umarzać dług, 

Przewodnicząca podsumowując powiedziała, że Burmistrz zgłębi sprawę, ale teraz nie ma co już 

rozdrapywać sprawy. 

Radny W. Raś uważał, że podobne sytuacje nie powinny mieć miejsca w gminie.  

Burmistrz odpowiedział, że mając doświadczenie z poprzednich zdarzeń to roszczenia samorządów 

rozpatrywane są w ostatniej kolejności. Podkreślił, że przywilejem samorządu jest to, że wszystkie 

porzucone spadki zawsze samorząd musi przejąć. 
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Radny Bogdan Bożejewicz zwrócił się z prośbą o wykaz miejscowości, w których Gmina ma swoje 

grunty i nie tylko sołeckie, jakiekolwiek grunty oraz miejscowości, w których nie ma żadnych gruntów. 

Radny Jan Barański wnioskował, aby ściąć drzewo rosnące w pasie drogowym naprzeciwko budynku 

starej szkoły. 

Radna Ewa Marek-Skiba wnioskowała o wykonanie części chodnika przy ulicy 700-lecia ok. 40 mb. 

począwszy od placu zabaw przy budynku gdzie jest biuro sióstr środowiskowych. 

Radna Ewa Kubacka wnioskowała o dalsze wyrównanie tłuczniem ul. Krótkiej w Chrzanie, ponieważ 

przy posesji nr 4 zrobiło się zagłębienie i wody opadowe zalewają budynek. Wyrównanie  drogi 

tłuczniem skieruje wody opadowe do stawu. 

Jan Barański wnioskował, że przy uchwalaniu kolejnego budżetu uwzględnić odnowienie pomnika  

w Dobieszczyźnie. 

 

Punkt 6 – Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Rady na podstawie materiałów opracowanych dla radnych. 

Sprawozdanie Rada przyjęła jednogłośnie bez uwag, stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Punkt 7 -  Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XIII/93/16 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego, stanowi  

załącznik nr 5 do protokołu. 

 

2) przeznaczenia umorzonej części pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Radny Wojciech Raś zapytał ile działek w bieżącym roku zostanie zabudowanych, aby realizowana 

kanalizacja działała?  

Radny Sebastian Nowaczyk poprosił przewodniczącą o wyłączenie go z głosowania, ponieważ jest 

właścicielem jednej z działek i nie chce zajmować stanowiska w tej sprawie.   

Burmistrz wyjaśnił, że zostały rozpoczęte 4 budowy a o pozostałych Urząd dowiaduje się w chwili 

wydania pozwolenia na budowę, ponieważ gmina Żerków nie jest właścicielem. Ponadto przypomniał, że 

pierwsza decyzja o warunkach zabudowy powstała w 2002 r. po to, aby były przygotowane miejsca pod 

budownictwo jednorodzinne, aby nie było bałaganu w przestrzeni publicznej. Dlatego Rada 2002 roku 

podjęła decyzję o  sporządzeniu planu zagospodarowania przestrzennego dla m. Żerkowa. Drugą uchwałę 

w tej sprawie dla terenu położonego w północnej części gminy przyjęto w roku 2012. Wszystkie działki 

na Osiedlu będą objęte kanalizacją, których jest ok 80. Zaznaczył, że działki nie są gminy bo połowa 

terenu była własnością Kurii, która 3 ha przekazała Gminie a pozostałe są prywatnych właścicieli. Gmina 

wydzieliła działki, drogi i przystępuje do realizacji mediów. Burmistrz zaznaczył, że prace przebiegają po 

kolei, tak jak powinno być czyli zgodnie z obowiązującymi przepisami. To nie są wyrzucone pieniądze.  

Z terenu dziko rosnącego lasu wydzielono działkę na budowę „Parku Niezwykłego” Część roślinności 

zostanie zachowana pozostałe przetrzebione, aby jeszcze w tym roku wykonać I etap „Parku” tj. boisko 

 i plac zabaw dla dzieci. Dodał, że została położona sieć energetyczna przez Energetykę oraz będzie 

realizowana sieć przesyłowa gazu. 

Radny Bogdan Bożejewicz zapytał, czy to oznacza, że gmina nie ma tam żadnej działki? 

Burmistrz odpowiedział, że obecnie gmina ma cztery działki i drogi oraz 3 ha „Parku”  

Radny Bogdan Bożejewicz kontynuując zapytał czy są zabudowane? 

Burmistrz odpowiedział, że nie. 

Radny Bogdan Bożejewicz stwierdził, że gmina robi komuś dobrodziejstwo i zaproponował, aby te środki 

przeznaczyć na modernizację oczyszczalni ścieków w Raszewach. 
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Burmistrz odpowiedział, że jest w planie modernizacja oczyszczalni ścieków w Raszewach, ponieważ jej 

technologia jest przestarzała i działa ostatkiem sił. Dlatego przygotowywana jest dokumentacja a gmina 

będzie starała się o pozyskanie pomocy finansowej w wysokości 80 % .  

Radna Ewa Marek-Skiba zapytała czy możliwe jest, aby dać alternatywę budującym w celu wykonania 

zbiornika bezodpływowego lub przydomowej oczyszczalni z możliwością późniejszego podłączenia do 

sieci. 

Burmistrz odpowiedział, że w miejscowościach gdzie jest kanalizacja należy umożliwić podłączenie się 

do sieci kanalizacyjnej i nie można zmienić standardów. Działki są małe i nie ma możliwości budowania 

przydomowych oczyszczalni. Dodał, że w przyjętym programie ochrony środowiska jest zapis, że  

w miejscowości gdzie jest sieć kanalizacji sanitarnej jest absolutny zakaz budowy oczyszczalni 

przydomowych. Natomiast dla miejscowości, które nigdy nie będą miały sieci kanalizacyjnej tam 

budujemy przydomowe oczyszczalnie ścieków. Łatwiej jest wykonać taką infrastrukturę gdzie jeszcze nie 

ma dróg, chodników i jest to z korzyścią dla wszystkich w tym też dla gminy.  

Radny Bogdan Bożejewicz nadal twierdził, że działanie takie uszczęśliwia kogoś na siłę, bo najpierw 

mówimy o bezpłatnym przejęciu gruntów od Diecezji a później doprowadzamy sieć wodociągową  

i kanalizacyjną czyli płacimy, ponieważ wartość poszczególnych działek wzrośnie.  

Burmistrz odpowiedział, że Diecezja miała możliwość sprzedaży tych działek już wcześniej, ponieważ 

ma działki do sprzedaży przy ulicy Słowackiego a gmina ma obowiązek jako zadanie własne wszystkie 

media doprowadzić. W zadaniach własnych gminy jest prowadzenie i budowa sieci kanalizacji sanitarnej 

i sieci wodociągowej. Podkreślił, że prace wcześniej czy później i tak gmina musiałaby wykonać. Gminie 

zależy, aby Żerków rozrastał się i nie cofał się w rozwoju. Nikt nie ma z tego tytułu zakazu budownictwa  

i jest to prawo zagospodarowania przestrzennego, które będzie zmieniane po to, żeby były przygotowane 

tereny pod budownictwo.  Burmistrz zaznaczył, że w przypadku gdy ktoś chce się budować, ponieważ ma 

swoją działkę, ale do Urzędu przyjdzie po dostęp do sieci wodociągowej i kanalizacyjnej oraz o dojazd do 

działki. Wówczas wykonanie wszystkich mediów po wybudowaniu domów jest trudniejsze i wychodzi 

drożej.   

Radny Bogdan Bożejewicz przypomniał, że 4 działki są w trakcie budowy a jest ich 80 czyli koniec 

budowy domów może zakończyć się za 20 lat. Inwestujemy w pola, stepy dla mnie, jest to rozrzutność.     

Burmistrz odpowiedział, że to  nie jest rozrzutność tylko przewidywanie i planowe działanie po to, aby 

ściągnąć wszystkich tych mieszkańców, którzy chcą się osiedlić. 

Radny Janusz Szóstek uważał, że trzeba przewidywać i myśleć o przyszłości. Dlatego trzeba inwestować 

i przygotowywać tereny pod budownictwo jeżeli jest taka możliwość. 

Wiceprzewodniczący  uważał, że to posunięcie jest uzasadnione i prawidłowe, ponieważ musimy szukać 

jakiś kierunków rozwoju. Podkreślił, że jest dużo osób, które pytają o działki budowlane z mediami i od 

tego uzależniają swoją decyzję.   

Przewodnicząca uważała, że trzeba ludziom wyjść naprzeciw. 

Radny Wojciech Raś zapytał czy mamy gwarancje, że w tym roku rozpoczną budowę, aby robić 

doprowadzenie mediów w tym roku, czy w kolejnym.  

Wiceprzewodniczący stwierdził, że jeżeli zrobimy infrastrukturę to będą się budować. 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że realizacji budowy przy około 7 budynkach, żeby ludzie się budowali musi 

być woda i inne media. Dlatego realizacja tego zadania jest niezbędna. Wszystkim miastom miasteczkom 

zależy, aby jak najwięcej się młodych ludzi osiedlało, budowało i to jest z korzyścią dla miasta i jego 

rozwoju. Uważał, że na tym powinno wszystkim zależeć. Na dziś nie jest wiadome jak długo potrwa 

zabudowa całego osiedla być może ostatnia działka zostanie zabudowana za 20 lat. Nie możemy czekać 

do zabudowy ostatniej działki, ponieważ nikt  się nie wybuduje.    

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 11 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się” w obecności 13 radnych na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XIII/94/16 w sprawie przeznaczenia umorzonej części pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, stanowi  załącznik nr 6 do protokołu. 
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3) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Przewodnicząca dodała, że 

program zawiera założenia i cele działania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XIII/95/16 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie, stanowi  załącznik nr 7 do protokołu. 

 

4) udzielenia bonifikaty przy sprzedaży lokali mieszkalnych w Lubini Małej, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XIII/96/16 w sprawie udzielenia bonifikaty przy sprzedaży lokali mieszkalnych w Lubini 

Małej, stanowi  załącznik nr 8 do protokołu. 

 

5) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 

nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki takiej opłaty, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 8 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 6 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XIII/97/16 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi dla nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki takiej opłaty, 

stanowi  załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Przerwa w obradach sesji  

 

Po przerwie na salę obrad nie wrócił  radny Wojciech Raś  

 

6) wyrażenia zgody na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu pomocy finansowej na rok 2016, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Burmistrz wnioskował, aby w uzasadnieniu w dalszej części zdania mówiącego o zabezpieczeniu  

w budżecie gminy roku 2016 środków w celu pokrycia 50 % kosztów realizowanych zadań dopisać „nie 

więcej niż 350 tys. zł”. Burmistrz wyjaśnił, że są to zadania powiatu i będą realizowane przez   

Powiat w systemie zaprojektuj i wybuduj. Plan jest, aby za kwotę 700 tys. zł wybudować jak najwięcej 

chodników. 

Radny Bogdan Bożejewicz zapytał co się zmieniło przez tydzień, że jest mniejsza kwota?  

Przewodnicząca wyjaśniła, że na posiedzeniu komisji mówiono o wykreśleniu zadania dobudowy 

chodnika w Brzóstkowie, który będzie finansowany z innego programu dlatego zamiast kwoty 450 tys. zł 

jest 350 tys. zł. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że omawiany projekt uchwały mówi o zabezpieczeniu kwoty 350 tys. zł 

natomiast uchwała zmieniająca budżet mówi o wyższej kwocie. 

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 13 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XIII/98/16 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu pomocy 

finansowej na rok 2016, stanowi  załącznik nr 10 do protokołu. 
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7) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Radny Bogdan Bożejewicz stwierdził, że opłatę za wodę w okolicy mamy najniższą i zaproponował 

podniesienie stawki 0,5 groszy.  

 

Na sale powrócił radny Wojciech Raś 

 

Radna Maria Sołtysiak wyraziła opinię, że jest przeciwna, aby podnosić opłatę o 0,5 groszy na 1m
3
  wody 

bo się karze tych, którzy pobierają duże ilości wody. 

Radny Sebastian Nowaczyk wnioskował, aby urealnić opłatę za liczniki, bo są to koszty roczne 

uzależnione od wymiany liczników. 

Burmistrz zaznaczył, że jest to projekt uchwały, który przedstawia propozycje. Sąsiednie gminy mają 

podobne stawki a liczniki będą sukcesywnie wymieniane i legalizowane, ponieważ jest taki wymóg. 

Podkreślił, że zaplanowana kwota jest wystarczająca.  

Przewodnicząca przedstawiła uzasadnienie do uchwały   

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 12 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XIII/99/16 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków, stanowi  załącznik nr 11 do protokołu. 

 

8) wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2019, 

Przewodnicząca poprosiła skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie treści projektu 

uchwały wraz z uzasadnieniem. Wyjaśniła, że planowane dochody na 2016 rok wzrosły o 4.617.035,88 zł 

do kwoty 37.608.341,88 zł,  

w tym: 

 dochody bieżące z kwoty 32.891.306,00 zł wzrosły do kwoty 37.385.341,88 zł, 

 dochody majątkowe z kwoty 100.000,00 zł wzrosły do kwoty 223.000,00 zł. 

Natomiast planowane dochody na lata 2017, 2018 i 2019 rok pozostają bez zmian. 

Planowane wydatki na 2016 rok wzrosły ogółem o 5.219.446,28 zł, 

w tym: 

 wydatki bieżące o kwotę 4.435.285,28 zł wzrosły do kwoty 34.925.192,33 zł, 

 wydatki majątkowe o kwotę 784.161,00 zł wzrosły do kwoty 6.588.396,20 zł. 

Wydatki bieżące na lata 2017, 2018 i 2019 pozostają bez zmian. 

Wydatki majątkowe - w związku z nowym "przedsięwzięciem jest wzrost nakładów w 2017 roku  

o 900.000,00 zł a 2018 roku o 1.400.000,00 zł. Rok 2019 pozostaje bez zmian. 

Ulega zmianie kwota "Przychodów", gdyż na rok 2016 wprowadza się do budżetu wolne środki z 2015 

roku w wysokości 1.402.410,40 zł.  Kwota ta zwiększa ogółem przychody a zmniejsza o 800.000,00 zł 

planowany kredyt. Nastąpiła zmiana pokrycia deficytu budżetowego. "Rozchody" pozostają bez zmian. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w wykazie przedsięwzięć nastąpiła zmiana jednego zadania Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2016-2019 po przez wyłączenie przedsięwzięcia pn. "Termomodernizacja 

obiektów oświatowych i kulturalnych" z uwagi na brak możliwości pozyskania środków z Unii 

Europejskiej na to zadanie.  

W zamian za wyłączone zadanie  wprowadzono do budżetu przedsięwzięcie pn. "Modernizacja 

oczyszczalni ścieków w Raszewach". Łączne nakłady planuje się w wysokości 3.600.000,00 zł, 

w tym: 2016 rok - 100.000,00 zł; 2017 rok - 1.500.000,00 zł; 2018 rok - 2.000.000,00 zł. 

Realizacja tego zadnia ma nastąpić przy udziale środków pomocowych z Unii Europejskiej. Pozostałe 

przedsięwzięcia w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016-2019 nie ulegają zmianie. 

Radny Sebastian zapytał o wydatki zaplanowane w „wykazie przedsięwzięć na budowę obiektu 

rekreacyjnego o łącznej kwocie 1.051.660,00 czy ta kwota uległa zmianie. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że nie uległa zmianie. Dokonano wyłączenia jednego zadania i wprowadzenia 

drugiego, a pozostałe zadania nie uległy zmianie. 

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów 

„za”,  
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0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XIII/100/16 w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2016-2019, stanowi  załącznik nr 12 do protokołu. 

 

9) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na rok 2016. 

Przewodnicząca Rady poprosiła skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacką  

o przedstawienie zmian do budżetu na rok 2015. Skarbnik Gminy odczytała uchwałę przedstawiającą 

zmiany do budżetu, który ogólnie wzrósł: 

 dochody do kwoty 37.608.341,88 zł,  

w tym: dochody bieżące   – 37.385.341,88 zł 

  dochody majątkowe -       223.000,00 zł 

  dotacje celowe  na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych 

odrębnymi ustawami w wysokości – 8.139.876,88 zł 

 wydatki do kwoty  41.513.588,53 zł 

w tym: wydatki bieżące   – 34.925.192,33 zł 

dochody majątkowe -      6.588.396,20 zł 

dotacje celowe  na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych 

odrębnymi ustawami w wysokości – 8.139.876,88 zł 

Ponadto odczytała uzasadnienie, które szczegółowo przedstawia zmiany w poszczególnych podziałkach 

klasyfikacji budżetowej oraz wyjaśniła dlaczego dokonano zmian po stronie dochodów i wydatków  

w działach i rozdziałach klasyfikacji budżetowej.  

Burmistrz Miasta i Gminy Żerków zawarł umowę z Marszałkiem Województwa Wielkopolskiego na 

pomoc finansową w kwocie 123.000,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie dróg dojazdowych do 

gruntów rolnych w obrębie Prusinów - Miniszew. Część środków własnych w ramach tego działu 

przeznaczono na sfinansowanie budowy drogi w Miniszewie i Przybysławiu. Pozostałe środki 

zaoszczędzone  z przetargu na w/w zadania przeznaczono na budowę drogi Lisew-Ludwinów.  

Skarbnik Gminy przedstawiła zmiany związane ze zwiększeniem i zmniejszeniem planu dotacji celowej 

w dziale 801 o kwotę 368.530,00 zł, którą przeznaczono na pokrycie zadań własnych w zakresie 

wychowania przedszkolnego. Środki własne przesunięto na dotacje dla szkół niepublicznych oraz remont 

Szkoły Podstawowej w Żerkowie. 

Zmniejszono plan dotacji celowej w rozdziale 85212 o kwotę 5.000,00 zł a zwiększono w rozdziale 

85213 o kwotę 5.000,00 zł z przeznaczeniem na opłacenie składek na ubezpieczenie zdrowotne oraz 

zwiększono plan dotacji celowej w rozdziale 85219  o kwotę 1.290,00 zł na wypłacenie wynagrodzenia  

a w rozdziale 85228 zmniejszono dotację o kwotę 21.815,00 zł do wysokości realizowanych zadań 

opiekuńczych. 

Ministerstwo Finansów  określiło ostateczną kwotę subwencji ogólnej, która zgodnie z przesłaną 

"Metryczką subwencji oświatowej na 2016 r." przez Ministerstwo Edukacji Narodowej  zmniejszyła 

subwencję oświatową o 103.768,00 zł. Planowane udziały we wpływach podatku dochodowego od osób 

fizycznych są wyższe o kwotę 15.802,00 zł. Dlatego dokonano przeliczenia dotacji dla szkół 

niepublicznych: Ludwinowa i Lubinii Małej. Standard na ucznia z uwzględnieniem wskaźników 

korygujących ustalono: na ucznia klas III-VI kwotę 8.546,03 zł rocznie, na ucznia klas I-II kwotę 

8.789,43 zł rocznie. Dotacja dla oddziałów przedszkolnych stanowi 75 % kosztów przypadających  

w szkołach publicznych, tj. 3.323,72 zł na ucznia rocznie dla szkół niepublicznych.  

W wyniku tych przeliczeń zwiększono plan dotacji w rozdziale 80101 o kwotę 52.041,00 zł. W rozdziale 

80149 zwiększono plan ogółem o kwotę 83.635,00 zł (dzieci specjalnej troski w szkołach 

podstawowych), w tym 79.525,00 zł to kwota z przeniesienia planu rozdziału 80103 i rozdziału 80104 na 

wydatki związane z nauką dzieci wymagających specjalnego kształcenia w przedszkolu i oddziale 

przedszkolnym. Rozdział 80150 zwiększono ogółem o 327.472,00 zł, w tym kwota 295.235,00 zł stanowi 

przesunięcie planu rozdziału 80101 i rozdziału 80110 na wydatki związane z nauką dzieci wymagających 

kształcenia specjalnego w szkołach podstawowych i gimnazjum. 

W dniu 4 maja 2016 r. Burmistrz podpisał umowę z Województwem Wielkopolskim, reprezentowanym 

przez Dyrektora Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej, o udzieleniu pomocy finansowej w kwocie 
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106.912,00 zł dla Zakładu Aktywności Zawodowej w Żerkowie. Wcześniej do budżetu przyjęto kwotę 

197.500,00 zł a winno być 106.912,00 zł. Rozdział 853 § 4480 zwiększono o 16,00 zł, § 2510  

a zmniejszono o kwotę 90.588,00 zł.  

Do budżetu wprowadzono wolne środki z roku 2015 w kwocie 1.402.410,40 zł. Kwota ta w części 

zwiększy wydatki o 602.410,40 zł a kwota 800.000,00 zł zmniejszy planowane przychody z kredytu czy 

pożyczki.  

W dziale 010 przesunięto planowane środki w kwocie 100.000,00 zł z termomodernizacji na nowe 

planowane zadanie pn. "Modernizacja oczyszczalni ścieków w Raszewach". 

W dziale 600 rozdział 60014 ustalono plan 354.000,00 zł, w tym: 

 udzielono pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu na remont "PROMU" zabezpieczając  

w budżecie kwotę 4.000,00 zł jako pomoc finansową.  

 udzielono pomocy finansowej Powiatowi Jarocińskiemu na zadanie pn. „Przebudowa dróg 

powiatowych na terenie Gminy Żerków polegająca na dobudowie chodników w miejscowościach: 

Żerniki, Komorze Przybysławskie, Lisew, Śmiełów, Żerków 700-lecia i Chrzan, zabezpieczając  

w budżecie kwotę 350.000,00 zł 

W rozdziale 60016 zwiększono plan o 60.000,00 zł na remonty dróg, chodników i ulic. 

W dziale 700 rozdział 70001 zwiększono plan o 65.000,00 zł na remont mieszkań socjalnych w Chrzanie 

i Dobieszczyźnie. 

W rozdziale 70005 ustalono plan w wysokości 1.298,40 zł na opłaty za wypis z rejestru gruntów. 

Ponadto w dziale: 

 754 rozdział 75411 zabezpieczono kwotę 1.500,00 zł na wsparcie finansowe dla Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Jarocinie, 

 852 zwiększono liczbę osób przebywających w Domu Pomocy Społecznej w Raszewach i większe 

wydatki związane z opieką. W dziale tym rozdział 85219 zmniejszono dodatkowe wynagrodzenie  

o 1.565,00 zł a przesunięto na zakupy,   

 900 zwiększono plan ogółem o 167.600,00 zł, w tym: 2.600,00 zł na opłaty za pomieszczenia 

garażowe, 145.000,00 zł na zakup zamiatarki, 20.000,00 zł na nowe punkty oświetleniowe  

w Ludwinowie, Dobieszczyźnie,  

 921 zwiększono plan o 5.000,00 zł na zakup sceny, 

 926 rozdział 92601 zwiększono plan o 18.000,00 zł, w tym na zakup trawy, piłkochwytów na boisko 

sportowe oraz namiotów na stadion w Żerkowie a w rozdziale 92605 kwotę 5.000,00 zł przeznaczono 

jako dotację klubowi sportowemu na prowadzenie szkółki piłkarskiej. 

Skarbnik Gminy podkreśliła, że zmiany są niezbędne w celu prawidłowego wykonania budżetu. 

Przypomniała, że zmiany szczegółowo omówiono na posiedzeniach komisji stałych Rady. Dodała, że 

nastąpiła różnica taka, że 100 tys. zł, które wcześniej było zabezpieczone na dobudowę chodnika  

w Brzóstkowie pozostało w budżecie. 

Radny Andrzej Stachowiak zapytał jakie namioty mają być zakupione?  

Sekretarz Gminy odpowiedział, że zostaną zakupione dodatkowe namioty takie jakie mamy promujące 

naszą gminę. 

Radna Ewa Marek Skiba zapytała na jakie zadania jest przeznaczona kwota 547.235,20 zł? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że kwota 547.235,20 zł jest przeznaczona na realizację umów, w której 

znajduje się kwota 350 tys. zł na dobudowę chodników, 4 tys. zł na modernizację promu w Dębnie, 125 

tys. zł od Powiatu Jarocińskiego na drogi w mieście, 50 tys. zł na schronisko w Radlinie oraz 18.235,20 

tys. zł na budowę lotniska w Michałkowie co daje ogólną kwotę porozumień między jednostkami 

terytorialnymi.  

Radny Sebastian Nowaczyk zapytał czy w zadaniach kultury fizycznej mieści Klub Sportowy? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że tak. Plan zakładał kwotę 80 tys. zł a dołożono 5 tys. zł 

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XIII/101/16 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na rok 2016, stanowi  

załącznik nr 13 do protokołu. 
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10) udzielenia pomocy finansowej Komendzie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  

w Jarocinie  

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XIII/102/16 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Komendzie Powiatowej Państwowej 

Straży Pożarnej w Jarocinie , stanowi  załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Punkt 8 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodnicząca poinformowała, że odpowiedzi udzielono w punkcie 5 porządku obrad po czy zwróciła 

się do Burmistrza z pytaniem czy ma jeszcze odpowiedzi na pozostałe wnioski i zapytania. 

Burmistrz odpowiedział, że program dotyczący nagradzania będzie utrzymany dla dzieci, które uzyskały 

średnią w nauce 4,5 i wyżej z sugestią, którą dziś zgłoszono, aby uwzględnić wszystkich olimpijczyków, 

którzy się udzielali w różnych konkursach. Program ten nie jest zmarnowany bo karnety cieszą się dużym 

zainteresowaniem. Podpisano także umowę  dotyczącą samorządów, które mają kryte baseny na naukę  

pływania. Burmistrz uważał, że nauka pływania jest ważna tak jak jazda na rowerze. Program jest otwarty 

dla dzieci klas 1-3 . Natomiast sprawę nauki pływania dla młodzieży z 3 klas Gimnazjum zobowiązał 

Sekretarza do rozpoznania ile dzieci z gimnazjum nie umie pływać. Program jest finansowany przez 

Ministerstwo Sportu, który przewiduje przedział wiekowy w związku z tym nie można dowolnie 

kierować dzieci. Realizacja  programu nauki pływania na basenie w ubiegłym roku dała efekt pozytywny. 

Radna Ewa Marek-Skiba przypomniała, że Wojewódzki Związek Sportowy kiedyś organizował naukę 

pływania dla dzieci ze szkół, na którą były pozyskane środki. Dzieci przez cały rok  dwu lub trzykrotnie 

w tygodniu jeździły na naukę pływania lub doskonalenie pływania. Efektem końcowym były zawody, 

gdzie szkoła żerkowska zajęła I, II i III miejsce.   

Burmistrz zaznaczył, że to dotyczyło wybranej grupy a tu chodzi o jak największe oddziaływanie. 

Burmistrz odpowiedział na pytanie radnego Wojciecha Rasia dotyczące jego wyjazdu zagranicznego do 

Hiszpanii. Podkreślił, że wcześniej nie poruszał tego tematu bo nie był pewien czy zostanie ujęty  

w wyjeździe. Wyjazd zorganizował Wojewódzki Ośrodek Kształcenia i Studiów Samorządowych  

w Poznaniu, w którym uczestniczyły oprócz niego z terenu powiatu jarocińskiego dwie osoby.  

Przedstawił program studyjnego wyjazdu do Hiszpanii w dniach od 17 – 21 kwietnia 2016 r.  

Radny Wojciech Raś podziękował za wyjaśnienie. 

Burmistrz udzielił wyjaśnienia odnośnie interpelacji złożonej przez radnego Sebastiana Nowaczyka, że 

sprawę należy przeanalizować i może do tego ustosunkowuje się komisja oświaty, ponieważ 

obowiązkiem organu prowadzącego jest prowadzenie szkół w taki sposób, aby wyniki nauczania były jak 

najlepsze. Burmistrz zaznaczył, że ma szczątkowe informacje o wynikach nauczania, które osiągnęli 

uczniowie kończący szóste klasy, ale wie, że nie były zachwycające. Uważał, że należy zmobilizować 

kadrę, żeby efekty były lepsze. Burmistrz uważał, że różne gry w tym gra w warcaby jest jednym  

z elementów, które rozwijają logiczne myślenie. 

Przewodnicząca dodała, że wyniki nauczania nie tylko zależą od nauczyciela, ale także od rodziców. 

Burmistrz przyznał rację informując, że grupę dzieci z trzecich klas poddano testom sprawdzającym  

i okazało się, że konstrukcja testów i pytań jest tak zawikłana, że były trudności w ich zrozumieniu nie 

tylko dla ucznia. Burmistrz uważał, że nic nie stoi na przeszkodzie, aby dzieciom oprócz podstawy 

programowej zadawać proste zadania w tym liczenie i dodawanie. 

Burmistrz przypomniał, że sprawę umorzeń wyjaśnił, ale odnośnie  MCT należy jeszcze raz spotkać się  

i omówić jakie nastąpiły postępy oraz przedstawić sytuację finansową. 

Przewodnicząca zaproponowała, aby zaprosić dyrektora na kolejne posiedzenie komisji stałych Rady. 

Burmistrz odpowiedział na pozostałe wnioski: 

 radnego Bogdana Bożejewicza - wykaz miejscowości gdzie gmina ma grunty, zostanie  

przygotowany, 

 radnego Jana Barańskiego – w sprawie wycinki drzewa, które znajduje się w pasie drogowym, 

zostanie zgłoszone Powiatowi, 
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 radnej Ewy Marek-Skiba – budowy chodnika przy ul. 700-lecia o długości ok 40 mb, zostanie 

ujęta w planie do realizacji, 

 radnej Ewy Kubackiej – dowieść tłuczeń na ul. Krótką w Chrzanie i zrobić odpływ wód 

opadowych, zostanie zrealizowane, 

 radny Jan Barański – odnowienie pomnika w Dobieszczyźnie. Pomnik zostanie wpisany jako 

miejsce pamięci pomordowanych, które będzie objęte opieką. 

 

Punkt 9 - Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
Przewodnicząca przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad poprosiła o zabieranie głosu. 

Wiceprzewodniczący przedstawił pismo, które wpłynęło od Roberta Rogackiego informujący o rocznicy 

śmierci majora Zbigniewa Ostroróg-Gorzeńskiego dowódcy jarocińskich oddziałów walczących  

w Powstaniu Wielkopolskim, przypadającej w dniu 12.06.2016 r. W tym dniu o godz. 10:00 we Lgowie 

zostanie odprawiona msza rocznicowa, na którą serdecznie wszystkich zaprasza do uczestnictwa  

w uroczystości i oddania hołdu Bohaterowi naszej ziemi. Pismo stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Burmistrz poinformował, że jest w posiadaniu programu funkcjonalno-użytkowego i koncepcji ścieżki 

rowerowej, która ma łączyć Żerków z Jarocinem. Zaprosił radnych do obejrzenia koncepcji ścieżki, która  

w Żerkowie zaczyna się w dwóch miejscach. Jedno rozpoczyna się przy starej elektrowni przy wjeździe 

na ulicę Górki po prawej stronie przy posesji p. Sobczaka przechodzi na lewą stronę. Drugie miejsce 

gdzie jest początek lub koniec ścieżki rozpoczyna się przy ulicy Parkowej na basenach i od strony 

basenów będzie wykonany chodnik i miejsca postojowe dla samochodów. Dalej będzie biegła lewą stroną 

do  mostu na Lutyni, gdzie musi być dołożona lekkiej konstrukcji kładka. Ścieżka ma być oświetlona oraz 

położony światłowód po to, aby można było  zmodernizować istniejący monitoring.  

Radna Ewa Marek-Skiba zapytała czy na ulicy Kolejowej będzie dalej prowadzony światłowód? 

Burmistrz odpowiedział, że liczy, iż inwestycja ta będzie dalej realizowana.  

Burmistrz będąc przy głosie zapytał radnego powiatowego czy są środki zarezerwowane na realizacje 

chodników? 

Radny powiatowy p. Mariusz Stolecki odpowiedział, że są zarezerwowane przypuszczalnie w okresie 

wakacyjnym rozpocznie się realizacja dobudowy chodników. 

Przewodnicząca wyraziła aprobatę i powiedziała - mamy nadzieję, że kolega radny będzie pilotował 

sprawę. 

Radny Janusz Szóstek zwrócił się z pytaniem do radnego powiatowego, czy jest szansa załatania dziur  

w asfalcie po zimie? 

Radny powiatowy p. Mariusz Stolecki odpowiedział, że zorientuje się jak sprawa wygląda i da 

odpowiedź.   

Wiceprzewodniczący zwrócił się do radnego powiatowego, aby zwrócił uwagę na nawierzchnię drogi na 

Rynku w Żerkowie, która jest bardzo zniszczona. 

Pani Halina Nowak –sołtys Sołectwa Szczonów zapytała kiedy będą koszone pobocza? 

Burmistrz odpowiedział, że będą sukcesywnie realizowane wg sporządzonej listy. Dziś koszenie jest 

wykonywane w Miniszewie. 

Radna Ewa Kubacka zwróciła się z pytaniem do Burmistrza kiedy będą zalepiane dziury na drogach 

gminnych w Chrzanie, najgorsza jest ulica na moście.  

Burmistrz odpowiedział, że jest firma, która realizuje w kolejności  naprawy dróg na terenie gminy. 

Radny Sebastian Nowaczyk zgłosił naprawę drogi Lubinia Mała – Dobieszczyzna gdzie znajduje się 

jeden ubytek, który  powiększa się oraz ubytki w Dobieszczyźnie. 

Burmistrz odpowiedział, że ubytki  będą zrobione. 

Radny Bogdan Bożejewicz poinformował, że mieszkanka Żerkowa zwróciła mu uwagę, że jesteśmy 

bogata gminą, bo monitoring na Rynku działa, a nie są wyciągane konsekwencje wobec kierowców, 

których pojazdy stoją na rynku cały dzień. Zamiarem było, że samochód w Rynku jest parkowany tylko 

na jedną godzinę. 

Burmistrz odpowiedział, że właściciele pojazdów zostaną upomnieni o niestosowaniu się do przepisów.  
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Punkt 10 - Zakończenie sesji. 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady podziękowała zebranym za 

udział  i o godz. 17:00 zamknęła XIII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 

 

 

Protokółowała:        

 

Teresa Szablewska 

PRZEWODNICZĄCA  

Rady Miejskiej Żerkowa 

 

            /-/ Barbara Urbańska 

  

 

  

 

 

 

 

 

 

 


